
  Oppdatert: 2008-05-08 
 

Møte i Styringsgruppe Brage 2008-04-22 – Referat 
  

Sted: Radisson SAS Airport Hotel, Gardermoen 
Dato: Tirsdag 22. april 2008 
Tid: 10:00 - 15:00  
Møteleder: Dagmar Langeggen,  BI 
Referent: Arthur N. Olsen, UiA 

Til stede: Dagmar Langeggen BI, Arthur N. Olsen UiA (leder arbeidsgruppe Brage) , Arne 
Samuelsen Misjonshøgskolen, Espen Skjoldal UiS, Britt Elise Hjortnes Wold 
HiH 

Fra BIBSYS: Hege Johannesen 

Forfall: Gunnar Andersson HiØ, Lars Bauna HiBø, Brit Skotheim FD 
  
Til dagsorden:   Dagmar Langeggen godkjent som møteleder, Arthur N. Olsen som referent 
Saker til eventuelt:  Innmelding av bragearkiver til internasjonale oversikter og Google 

indeksering 
   Kort referat fra utredningsgruppen fra Arbeidsgruppen for datapublisering
     
 

 Sak 1 Oppfølging av saker fra forrige møte 28.08.08 
Referatet ble gjennomgått. Det ble påpekt at det hadde vært en svikt i innkallingen av 
medlemmer i styringsgruppen slik at Britt Elise Hjortnes Wold, HiH ikke var blitt innkalt. 

Lars Bauna, HiBø har uttrykt ønske om å trekke seg som leder. Styringsgruppen er valgt for et 
år og ny styringsgruppe vil bli valgt ved neste brukermøte for konsortiet i juni. Dagmar 
Langeggen fungerer som koordinator for styringsgruppen fram til dette tidspunktet 

Prismodeller for konsortier er under behandling av BIBSYS styre og vil også kunne få 
innvirkning for Brage. Informasjon om status på dette området vil bli gitt på brukermøtet. 

Sak 2 Rapporteringslinjer og arbeids- og ansvarsfordeling 
 

Dagmar Langeggen, BI hadde utarbeidet en  oversiktlig presentasjon av arbeids- og 
ansvarsfordeling mellom BIBSYS, styringsgruppen og arbeidsgruppen.  Oversikten ble 
behandlet av styringsgruppen for Brage og vedtatt med mindre endringer. Den er gjengitt 
nedenfor: 
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Styringsmodell for BIBSYS Brage konsortium  

BIBSYS 
Styret  

• Vedtar retningslinjer/vedtekter for konsortier i BIBSYS  

• Vedtar fordelingsnøkkel/prismodell 

 
Produkteier (Hege Johannesen)  

• Kontaktpunkt for drøfting av strategiske spørsmål  

• Følger opp endringsmeldinger i samarbeid med utviklingsgruppen. Dette fordi  
produkteier bl.a. har ansvaret for produktets egenskaper  
(funksjonalitet) 

• Ansvarlig for månedlige statusrapporter med oversikt over aktiviteter og økonomi til 
styringsgruppen  

 
Kundesenteret 
 

• Brukerstøtte. Det er vesenlig at alle henvendelser går via BIBSYS Brukerstøtte den 
grad det er relevant vil spørsmål bli sendt videre til produkteier. 

 
Brukermøtet  

• Konsortiets besluttende organ  

• Vedtar budsjett, velger styringsgruppe og arbeidsgruppe 

Styringsgruppen  

• Behandler og vedtar arbeidsplaner 

• Foreslår budsjett 

• Foreslår fordelingsnøkkel 

• Foretar akseptanse av leveranser 

Arbeidsgruppen  

• Utarbeider i samarbeid med BIBSYS arbeidsplaner  

• Bidrar med høringsuttalelser  

• Assisterer BIBSYS med testing 
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Sak 3 Statusgjennomgang  
 

a) I henhold til arbeidsplan 
Hege Johannesen, BIBSYS presenterte status for Brage.  Beta-versjonen av BIBSYS Brage er nå 
erstattet av en ny fullstendig versjon med følgende funksjoner:  

a. Nasjonalbibliotekets URN-tjeneste er tatt i bruk for å gi alle postene i arkivene en 
unik og global identifikator.  

b. Nye reviderte betegnelser for å angi dokumenttype er tatt i bruk. Disse er harmonisert 
i forhold til NORA 

c. Dokumenttype er obligatorisk felt ved registrering.  

d. Dokumenttype er søkbart og blir også vist i treffliste og i postvisning.  

e. Norsk inndeling av vitenskapsdisipliner kan benyttes for klassifikasjon.  

f. Totalt antall poster i arkivene blir vist.  

Den tidligere identifikator (handle) i postene i arkivene er erstattet av en URN. Alle poster 
som inneholdt en dokumenttype som har fått ny betegnelse er konvertert. En alvorlig feil i 
forhold til søking og presentasjon av enkeltsamlinger i Brage oppstod i forhold til 
systemoppdateringen. Retting av denne feilen har høy prioritet (feilen rettet 29. april ano). Et 
annet uforutsett problem som følge av overgangen til URN er at pekere fra poste i BIBSYS 
biblioteksystem til poster i arkivene i Brage  ikke lenger er gyldige. Dette berører de av 
bibliotekene som har lagt inn et betydelig antall dokumenter (f. eks UiA).  BIBSYS klargjør 
om pekere kan oppdateres maskinelt. 

Store oppgaver fra tidligere arbeidsplan som gjenstår: 
• Eksport til NORA. Denne oppgaven er høyt prioritert. Høsting av arkivene er planlagt fra 

ca. 13. mai 
• ForskDok komplementering. Avlevering av dokumenter fra Forskdok direkte til Brage er 

en høyt prioritert men relativt kompleks oppgave. Arbeid med modulen ForskDok 
kompetanse er blitt prioritert foran denne oppgaven. Denne funksjonaliteten er planlagt 
utført i løp av juni. 

Styringsgruppen og leder av arbeidsgruppen diskuterte videre angående oppgaver som skal 
prioriteres i den nye arbeidsplanen. Det ble enighet om at arbeidsgruppen burde holde et nytt møte 
raskt for å komme fram til et utkast når det gjelder ny arbeidsplan. Utkastet sendes 
styringsgruppen ved koordinator innen uke 20.  Arbeidsplanen vil bli presentert på brukermøtet i 
juni.  

b) I henhold til budsjett 

Regnskapsoversikten ble gjennomgått. Det er ønskelig med en mer detaljert oversikt som er 
knyttet til aktiviteter på arbeidsplanen. Utkast til budsjett for 2009 bør kunne utarbeides og 
presenteres på brukermøtet. Det bør klarlegges om BIBSYS har nok ledig kapasitet til å utføre 
alle oppgavene det er budsjettdekning for.  
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Sak 4 Disponering av bevilgning fra ABM-utvikling på kr. 300.000,- 

Arbeidsplanen må sjekkes slik at det samsvarer med bevilgningsbrevet fra ABM-U. Statusraport skal 
sendes ABM-U. innen 2008-10-01. 

 

Sak 5 Neste møte i styringsgruppen 

Neste møtet i styringsgruppen holdes den 5. juni fra 9:00–12:00. Møtet blir i Oslo, sted blir kunngjort 
senere. Punkter til dagsorden: 

• Prismodeller 
• Budsjett 2009 
• Status for arbeidet med Brage 
• Arbeidsplan 
• Orienteringer 
• Eventuelt 
•  

Sak 6 Brukermøte 

Det var enighet at benevnelsen brukermøte er uklar og skaper forvirring. En riktigere betegnelse hadde 
vært årsmøte i konsortiet. Dette spørsmål har vært drøftet i BIBSYS styre men er enda ikke avklart. 
Brukermøte holdes 5. juni 14:00-16:00 i Oslo. Punkter til dagsorden: 

 
• Statusgjennomgang 
• Revidert arbeidsplan 2008-05-02  
• Foreløpig budsjett 2009 
• Valg av nytt styre 
• Supplering av arbeidsgruppen 

 

Sak 7 Workshop 

Det er et klart behov for et uformelt seminar/workshop for ansatte i norske fag- og 
forskningsbibliotek som har det daglige ansvaret for oppgaver knyttet til åpne arkiver. 
Workshopen bør inneholde forberedte innlegg og være tilrettelagt for diskusjon. Eksempler på 
problemstillinger: 

• Rutiner ved innlevering studentoppgaver. Mulige innledere kan komme fra Munin, Bora, 
Duo og Tora  

• Eksempler på avtaler for ansatte og studenter om parallellpublisering  

• Integrasjon/overføring av poster mellom institusjonelle arkiv og 
forskningsdokumentasjonssystemer  

• Forankring av institusjonelt arkiv i egen organisasjon 
 
Arthur N. Olsen, UiA kontakter NORA med sikte på samarbeid om en workshop. 
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Eventuelt 

• Høsting av enkeltarkivene til NORA 
Bibliotekene kan reservere seg mot høsting av NORA. BIBSYS sender ut en henvendelse om 
dette til de enkelte deltakere. 
 

• Høsting av enkeltarkivene til Google (Scholar) 
Arbeidsgruppen utreder dette spørsmålet nærmere i samarbeid med BIBSYS og presenterer 
forslag for styringsgruppen. 
 

• Registrering av enkeltarkiver i oversikter som OpenDOAR og OAI-PMH data providers 
Arbeidsgruppen utreder dette spørsmålet nærmere i samarbeid med BIBSYS og presenterer 
forslag for styringsgruppen. 
 

• Arbeidsgruppe for Arbeidsgruppen for vitenskapelig datapublisering 
Hege Johannesen, BIBSYS orienterte kort fra arbeidet i denne gruppen. Første møte er avholt 
men det er ikke noen konkrete resultater enda. 
 
Møte slutt ca. 14:50 
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